
ZÁPIS Č. 4/2005 (160) 
ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT KONANÉHO DNE  5. DUBNA 2005 

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ, ANTONÍNSKÁ 1 
 
 
Přítomni:   viz prezenční listina (celkem 20 senátorů) 
 
Omluveni:   Dalík/FAST, Groligová/FP, Berta/FaVU 
           
Hosté:    rektor Vrbka, prorektoři Kazelle, Rais, Jančář, Švec,  

kancléřka Vanýsková, Ing. Kotek/v zastoupení kvestora,  
Dr. Lepková/CESA, Ing. Bejček/CEVAPO 
 

PROGRAM: 
1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Informace rektora, prorektorů, kvestora a kancléřky 
4. Informace zástupců VUT v Radě vysokých škol  
5. Projednání návrhu rektora na jmenování děkana FaVU Spielmanna členem Vědecké rady VUT 
6. Ekonomické záležitosti 

* Projednání návrhu Rozpočtu VUT v Brně na rok 2005 
7. Legislativní záležitosti 

* Seznámení s dopisem ředitele Beneše z MŠMT ČR  
* Seznámení AS VUT se zástupci fakult jmenovanými akademickými senáty fakult do volební 
   komise VUT a jmenování předsedy volební komise VUT 
* Projednání návrhu AS FEKT na změnu vnitřních předpisů FEKT (Statut FEKT a VJŘ AS FEKT) 

8. Různé 
 
 
AD 1) KONTROLA ZÁPISU Z MINULÉHO ZASEDÁNÍ AS VUT 
 Jednání zahájil předseda AS doc. Zbořil, který úvodem přivítal všechny přítomné. K zápisu 

z minulého zasedání AS VUT vznesla připomínku Ing. Hanušová, a to k bodu 3) informace kancléřky 
Vanýskové: dotaz Ing. Hanušové na prorektora Jančáře se týkal upřesnění disproporce mezi 
rozpočtem VUT na rok 2004 a deklarovanou částí rozpočtu, kterou se dozvěděla z vystoupení        
prof. Jančáře v televizi.  

 
 
AD 2) SCHVÁLENÍ PROGRAMU DNEŠNÍHO ZASEDÁNÍ 
Připomínky k programu jednání nebyly vzneseny, program zasedání AS VUT byl schválen.  
 
 
AD 3) INFORMACE  REKTORA, PROREKTORŮ, KVESTORA A KANCLÉŘKY 

 Rektor Vrbka 
 Ve dnech 31. 3. až 2. 4. 2005 se rektor Vrbka zúčastnil zasedání konference Asociace rektorů 

evropských univerzit (EUA) v Glasgow. Hlavním tématem konference byl rozvoj Evropy ve všech 
oblastech, se zvláštním důrazem na oblast vzdělávání, vědy a výzkumu. Na této konferenci měl rektor 
Vrbka vystoupení s informací o provedené evaluaci VUT EUA (Trends IV). 

 Rektor Vrbka obdržel jako předseda BCES oficiální dopis od prezidenta EUA se sdělením, že 
podzimní výroční konference v r. 2006 se uskuteční v Brně. Na organizaci konference se budou 
podílet všechny brněnské univerzity, rektor považuje tuto akci za velký úspěch jejich úzké spolupráce.  

 Dne 18. 3. 2005 se uskutečnil slavnostní IX. Reprezentační ples VUT. Rektor poděkoval studentům za 
organizaci plesu i za velkou účast studentů i zaměstnanců VUT.  

 
 



 Prorektor Jančář 
Prorektor Jančář zodpověděl dotazy členů AS VUT, které byly vzneseny na minulém zasedání AS VUT 
(písemné zpracování je Přílohou č. 1 k tomuto zápisu).   
V následující diskusi vystoupili doc. Hanáček, Dr. Krupková, Dr. Popela, doc. Zbořil, Ing. Hanušová 
a další. Diskuse se týkala zejména seznamu neimpaktovaných časopisů a připravované změny metodiky 
hodnocení VaV na VŠ. Předseda EK Dr. Popela požádal prorektora Jančáře, aby i dále AS VUT průběžně 
informoval, neboť nová metodika hodnocení VaV předpokládá dosti závažný dopad na přidělování 
rozpočtových finančních prostředků vysokým školám, má vliv i na posuzování kvality VŠ a rovněž 
souvisí i se schvalováním výzkumných záměrů a rozvojových projektů. Měla by proto být zpracována 
vnitřní i nezávislá analýza očekávaných finančních dopadů.  
Doc. Münsterová doporučila shromažďovat seznam vážných problémů, kterými by se měl AS VUT 
zabývat a které budou přetrvávat do budoucna tak, aby mohly být předány nově zvolenému AS VUT.   
Ing. Hanušová požádala prorektora Jančáře o vysvětlení disproporcí mezi rozpočtem VUT na rok 2004 
a  deklarovanou částí rozpočtu, kterou se dozvěděla z jeho vystoupení v televizi.  
 

 Kancléřka Vanýsková 
* Předložení Výroční zprávy o činnosti VUT v Brně za rok 2004 
Kancléřka Vanýsková na dnešním zasedání předložila jménem rektora Výroční zprávu o činnosti VUT 
v Brně za rok 2004, kterou v jednom písemném vyhotovení předala Kanceláři AS VUT. Při zpracování 
výroční zprávy za rok 2004 byla respektována jako podklad doporučená rámcová osnova MŠMT za rok 
2004.  
Doc. Münsterová doporučila, aby si členové AS VUT předloženou zprávu důkladně prostudovali, neboť 
údaje tohoto dokumentu jsou považovány za oficiální a váha výzkumných zpráv i dlouhodobých záměrů 
narůstá (viz evaluace VUT EUA, atd.). Rektor Vrbka sdělil, že děkani fakult budou vyzváni, aby písemně 
potvrdili správnost údajů uvedených v této zprávě za jejich fakulty.  
Členům AS VUT byla Výroční zpráva o činnosti VUT v Brně za rok 2004 rozeslána E-mailem dne 4. 4. 
2005. Vzhledem k tomu, že má být do 15. 5. 2005 předložena MŠMT, její schválení se předpokládá na 
příštím zasedání AS VUT dne 3. 5. 2005. Správní rada VUT projedná výroční zprávu na svém zasedání 
dne 9. 5. 2005.  
 

 Zastupující kvestor Ing. Kotek  
* Předložení Výroční zprávy o činnosti VUT v Brně za rok 2004 
Ing. Kotek informoval o závěrečných pracích na Výroční zprávě o hospodaření VUT v Brně za rok 2004. 
Je rovněž zpracovávána dle doporučené rámcové osnovy MŠMT, tabulky k výroční zprávě o hospodaření 
byly zaslány kvestorům elektronicky. Vzhledem k mimořádné situaci v oblasti hospodaření VUT bude 
výroční zpráva zpracována do konce tohoto týdne a následně bude rozeslána jménem rektora všem 
členům AS VUT. Bude rovněž projednána na příštím zasedání AS VUT dne 3. 5. 2005.  
Ing. Kotek poté seznámil členy AS VUT s předpokládanými závěry výroční zprávy, doc. Münsterová 
velmi ocenila formulaci závěrů.  
 

 Prorektor Švec 
* Předložení návrhu na změnu Stipendijního řádu VUT 
Prorektor Švec informoval o jednáních týkajících se změny „Pravidel pro poskytování dotací 
Ministerstvem školství, mládeže a tělovýchovy podle zákona o vysokých školách veřejným vysokým 
školám na ubytování a stravování studentů a na ubytovací stipendia na rok 2005“. Na základě společných 
jednání mezi vedením VUT, vedením KaM a studenty došlo k předběžným dohodám ve změně kritérií 
a v možnostech dlouhodobého ubytování studentů VUT. KaM se stávají samostatným ekonomickým 
subjektem. Z těchto skutečností vyplynul návrh na změnu Stipendijního řádu VUT, který prorektor Švec 
předložil na dnešním zasedání senátu, a který bude následně rozeslán E-mailem všem senátorům tak, aby 
mohl být projednán a schválen na příštím zasedání AS VUT.  
Doc. Münsterová informovala, že dne 31. 3. 2005 se na MŠMT uskutečnilo další jednání týkající se této 
záležitosti, prorektor Švec požádal o zaslání informací z tohoto jednání. Předseda SK Ing. Švec vznesl 
připomínku týkající se činnosti SK RVŠ: aktuální informace o aktivitách SK RVŠ a zejména jejího 
předsedy se ke SK AS VUT dostávají pozdě a v době tak zásadní reformy financování ubytování 
a stravování studentů SK AS VUT není dobře informována a také s ní není záležitost konzultována (což 
v minulosti bývalo při závažných jednáních týkajících se studentských záležitostí běžnou praxí).  
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 Prorektor Rais 
 Prorektor Rais informoval o průběhu hodnocení VUT Asociací evropských univerzit (EUA), které se 

konalo na VUT ve dnech 9. – 11. 3. 2005. Další kolo hodnocení se uskuteční od 30. 5. do 1. 6. 2005. 
Prorektor požádal děkany fakult, aby předložili další připomínky týkající se evaluace. Probíhají porady 
týmů k hodnocení VUT, ne všechny fakulty odevzdaly podklady, hodnotitele zajímá finanční tok 
z univerzity na fakultu a režie mezi fakultou a ústavy, dále procentní podíl hostujících profesorů, 
mezifakultní výuka a výzkum atd. 

 na MŠMT byla odeslána žádost rektora o dotaci aktivit z ukazatele F (vzdělávací aktivity/FAST + 
FaVU, knihovnicko-informační služby/Re).  

 
 
AD 4) INFORMACE ZÁSTUPCŮ VUT V RADĚ VYSOKÝCH ŠKOL  
Doc. Münsterová informovala o průběhu zasedání Předsednictva RVŠ, které se konalo dne 17. 3. 2005 –  
zápis z jednání je na internetové adrese: http://www.radavs.cz/dalsi.php?c=45. Informace se týkaly 
zejména bodu 3) Vystoupení hostů, v rámci kterého místopředseda vlády ČR a předseda Rady pro VaV 
Ing. Jahn uvedl svou představu o vývoji VaV v ČR a o úloze vysokých škol v této oblasti. Jako další 
vystoupil náměstek ministryně MŠMT doc. Kolář, který informoval o dění v oblasti vysokých škol a VaV 
v období od minulého zasedání sněmu Rady. Uvedl, že vláda schválila Národní program výzkumu II. 
Mgr. Božek informoval o návrhu novely Statutu RVŠ. Předsednictvo RVŠ vzalo na vědomí předložený 
návrh a uložilo legislativní komisi RVŠ zapracovat do tohoto návrhu připomínky členů předsednictva 
zaslané na Agenturu RVŠ, a dále uložilo LK projednat se SK RVŠ její návrhy a konečné znění návrhu 
novely Statutu RVŠ předložit Předsednictvu RVŠ na dubnové zasedání.  
Student J. Myšulka stručně informoval o jednání SK RVŠ ohledně změny stipendijních řádů VŠ, které 
souvisí se změnou dotace na ubytování a stravování studentů. Dále informoval o schválení stanoviska ke 
změnám pravidel pro udělování podpory v nezaměstnanosti pro absolventy VŠ, ve kterém SK RVŠ 
vyjádřila nesouhlas s tím, že podmínkou získání této podpory je jistý počet odpracovaných hodin.  
 
 
AD 5) PROJEDNÁNÍ NÁVRHU REKTORA NA JMENOVÁNÍ DĚKANA FAVU SPIELMANNA  
          ČLENEM VĚDECKÉ RADY VUT 
Před hlasováním o předloženém návrhu informoval doc. Zbořil členy AS VUT o E-mailu, který obdržel 
od Mgr. Marcela Hádlíka, který rezignoval na funkci senátora. AS VUT vzal tuto informaci na vědomí. 

Vzhledem k tomu, že k předloženému návrhu rektora na jmenování děkana FaVU Spielmanna členem VR 
VUT nebyly vzneseny žádné připomínky, bylo ihned přistoupeno k hlasování.    

Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje návrh rektora Vrbky na jmenování děkana FaVU Spielmanna členem 
Vědecké rady VUT.  
Hlasování: 
Pro – 20 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 1 
Akademický senát VUT schvaluje návrh rektora Vrbky na jmenování děkana FaVU Spielmanna členem 
Vědecké rady VUT.  
 
 
AD 6) EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI 

 Projednání návrhu Rozpočtu VUT v Brně na rok 2005 
Návrh Rozpočtu VUT v Brně na rok 2005 byl předložen na minulém zasedání AS VUT dne 8. 3. 2005, 
všem členům senátu byl rozeslán E-mailem dne 9. 3. 2005.  
K předloženému návrhu rozpočtu se uskutečnila 4 zasedání ekonomické komise AS VUT, a to ve dnech 
8. 3., 22. 3., 29. 3., poslední zasedání EK se konalo před dnešním zasedáním senátu.   
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O průběhu jednání ekonomických komisí informoval na dnešním zasedání AS předseda EK Dr. Popela, 
který úvodem sdělil, že ekonomická komise obdržela od zastupujícího kvestora Ing. Kotka dvě meziverze 
návrhu (23. 3.  a   29. 3. 2005) zpracované na základě předcházejících jednání komise.  
EK se na svých zasedáních věnovala zejména vysvětlení různých detailů v textové i v tabulkové části 
rozpočtu a tabulkám navrženým na výjezdním zasedání EK v loňském roce v Hevlíně. Tyto tabulky jsou 
uvedené na str. 40 – 45, mění pohled na rozpočet, avšak nijak nemění přijatá pravidla jeho zpracování.  
Dr. Popela poděkoval za aktivní účast všem členům EK, předsedovi AS Zbořilovi a zastupujícímu 
kvestorovi Ing. Kotkovi a dále pracovnici EO rektorátu Ing. Krejčí, která se „Hevlínským tabulkám“ 
věnovala.  
Po zasedání EK dne 29. 3. byly provedeny poslední formální textové úpravy a druhá oficiální verze 
návrhu rozpočtu byla rozeslána všem členům AS VUT E-mailem dne 4. 4. 2005.  
V nové verzi návrhu rozpočtu předložené AS VUT dne 4. 4. 2005 došlo oproti návrhu předloženému na 
minulém zasedání AS VUT dne 8. 3. 2005 k následujícím změnám:  

1) v plánovaných výdajích Rektorát, hospodářská správa (viz tabulka na str. 18), došlo v plánu ke 
snížení  částky ve výši 46 090 tis. Kč na částku 41 300 tis. Kč, a to na základě detailního rozboru 
účtování dotací v r. 2004 ze strany EO VUT, 

2) v hospodaření fondů (interních projektů VUT) byla vytvořena úspora ve výši cca 900 tis. Kč, 
3) byla zpřehledněna oblast plánovaných investic přidáním přehledové tabulky uvedené na str. 30, 
4) byly doplněny „Hevlínské“ tabulky str. 40 – 45. 

ZÁVĚR:  
EK AS VUT na základě svých dvou usnesení přijatých na dnešním zasedání komise před zasedáním 
senátu doporučuje AS VUT přijmout předložený Návrh rozpočtu VUT v Brně na rok 2005 – verze ze dne  
4. 4. 2005 po doplnění připomínek, které zazněly na dnešním zasedání EK, případně zazní v následující 
diskusi a tudíž budou uvedeny v tomto zápise. EK AS VUT současně podmiňuje schválení rozpočtů 
dalších součástí VUT a žádá, aby u těchto součástí bylo schváleno pouze 60 % finančních prostředků 
a schválení zbývajících 40 % bylo podmíněno předložením jejich plánovaných výnosů a výdajů 
k projednání v EK AS VUT a v Akademickém senátu VUT.  
Doc. Zbořil konstatoval, že pro schválení návrhu rozpočtu AS VUT jsou nejdůležitější tabulky Rozpočet 
VUT v Brně na rok 2005 (neinvestiční prostředky) a IV00 (investiční prostředky), uvedené na str. 40 
a str. 30.  
Rektor Vrbka konstatoval, že rozpočet školy je zásadní záležitostí a poděkoval Ing. Kotkovi za jeho 
zpracování. Současně sdělil, že předložený návrh rozpočtu je optimálním řešením rozdělení finančních 
prostředků, nikoli však řešením ideálním.  
Dr. Kábelová informovala o usnesení z mimořádného zasedání AS Fakulty chemické k odejmutí značné 
části z kladného hospodářského výsledku fakulty za rok 2004 (usnesení bylo rozesláno E-mailem všem 
členům AS VUT dne 4. 4. 2005).  

DISKUSE: 
Diskuse členů AS VUT se týkala zejména způsobu rozdělování hospodářského výsledku za rok 2004. 
Ing. Kotek přednesl podrobné vysvětlení, především k horní tabulce na str. 36. Ing. Kotek upozornil, že 
VUT vytváří hospodářský výsledek jako celek s tím, že na tvorbě tohoto celku se podílejí jednotlivé 
součásti. Posuzování hospodářského výsledku každé součásti však dosud vycházelo z porovnání 
veškerých výnosů součásti a nákladů snížených o účetní odpisy majetku, kterým součást disponuje, 
přičemž tento způsob posuzování nevychází ze žádného závazného dokumentu, resp. předpisu VUT. 
Reálný hospodářský výsledek za součást musí respektovat veškeré uznatelné náklady, tj. i účetní odpisy 
majetku dané součásti. Na EK před dnešním zasedáním AS VUT bylo diskutováno odvolání se AS FCH 
na příslušné ustanovení Statutu VUT o způsobu nakládání s HV. Ve statutu ani v žádných jiných 
vnitřních předpisech VUT nebylo a není uvedeno, jak má být HV posuzován. Součásti VUT proto budou 
muset do budoucna zahrnovat do nákladů i účetní odpisy strojů a zařízení. Při respektování těchto zásad 
nelze považovat hospodářský výsledek Fakulty chemické za kladný, neboť náklady na účetní odpisy 
neobsahuje.  
Ing. Hanušová sdělila, že hospodářský výsledek je vždy rozdíl mezi účetními výnosy a účetními náklady 
a není možné do hospodaření fakult nezahrnout náklady, které souvisí s jejich provozem, tzn. i náklady na 
účetní odpisy.  
Dr. Popela upozornil, s odvoláním na horní tabulku na str. 36, na následující skutečnosti: HV ve sloupci 3 
je způsob sledující metodiku rozdělování HV, která se ustavila na základě zvykového práva v minulých 
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letech a není podložena žádným předpisem, ani není uvedena v pravidlech tvorby rozpočtu. Následující 
sloupec 4 uvádí správné výše hospodářského výsledku jednotlivých součástí. Pro schvalovaný rozpočet  
je tento sloupec pouze informativní, ale upozorňuje na problémy v hospodaření s investicemi v dalších 
letech.  
Doc. Hanáček sdělil, že Ing. Kotek na dnešním zasedání EK sice navrhoval několik možných způsobů 
navýšení celkové částky k rozdělení fakultám podle HV, ale v každém případě by se jednalo o prostředky 
ze zdrojů, které jsou určeny fakultám a ty by byly pouze přerozděleny podle jiného klíče (viz tabulka na 
str. 36).  Dr. Popela souhlasil s názorem doc. Hanáčka a zdůraznil, že dopad by byl obdobný navýšení 
částky na řádku 2 v dolní tabulce Dotace na str. 10, která by způsobila současné snížení částky určené 
fakultám na řádku 11 stejné tabulky.  
V diskusi o možnostech navýšení financování HV z jiných zdrojů, než z prostředků již určených pro 
fakulty, Dr. Popela upozornil na možnost zmíněnou na EK Ing. Kotkem, v souvislosti s navýšením 
financování rozvojových projektů. Zdůraznil, že EK konstatovala, že využití tohoto navýšení je plně 
v kompetenci vedení VUT a nepodléhá schvalování v rámci rozpočtu Akademickým senátem VUT.  
Ing. Kotek sdělil, že HV podléhá schválení MŠMT, které lze očekávat až v průběhu května, resp. června.  
Do té doby by se měl AS VUT rozhodnout, zda prostředky uvedené ve sloupci blokace HV v tabulce na 
str. 36 budou fakultám rozděleny a bude ponechán nulový zůstatek v centrálním FRIM nebo budou 
ponechány v centrálním FRIM. Ing. Kotek sdělil, že případné přerozdělení celoškolského FRIM mezi 
součásti může v následujícím roce výrazně ohrozit hospodaření školy jako celku. Např. v případě 
záporného hospodářského výsledku školy by mohla nastat situace, že by jednotlivým součástem musely 
být kráceny jejich fondy. 
Prorektor Rais vznesl dotaz, zda dokrytí financování fakult z rozvojových programů je skutečně 
jednorázovou záležitostí a zda pro příští rok nebudou rozvojové programy takto opět použity.  
Ing. Kotek sdělil, že vedení VUT pro následující roky nepředpokládá žádné finanční příspěvky 
jednotlivým součástem v oblastech dokrytí výzkumných záměrů a jiných projektů, ani žádné finanční 
kompenzace hospodářských výsledků. 
Následovala diskuse týkající se podmíněného schválení rozpočtů dalších součástí VUT – zda schválit 
poměr 60 : 40 nebo 80 : 20 %. Rektor Vrbka a prorektor Rais upozornili na to, že blokování prostředků 
AS VUT může vést k nestabilitě a k nervozitě zaměstnanců dalších součástí, kteří mohou tento postoj 
chápat jako vyjádření nedůvěry k jejich práci. Členové AS VUT tento názor nepřijali a konstatovali, že 
jde o kontrolu hospodaření, kterou AS ukládá zákon o VŠ a že finanční prostředky mohou být každé další 
součásti uvolněny v okamžiku, kdy tato předloží požadované materiály, které následně EK AS VUT a AS 
VUT projednají a schválí. Dr. Popela shrnul mnohaleté stanovisko EK i AS VUT, že i další součásti by 
měly dokladovat své hospodaření s podílem na dotaci stejně pečlivě, jako je to žádáno po fakultách.    
Ing. Kotek vznesl dotaz, jakým způsobem mají být zpracovány požadované podklady, doc. Zbořil sdělil, 
že jako vzor může být použita tabulka, kterou předložilo CEVAPO při projednávání jejich rozpočtu 
v Programové radě CEVAPO.   

Na závěr diskuse byly shrnuty připomínky k předloženému návrhu rozpočtu: 
1. AS VUT souhlasí s 20 % blokací přidělených prostředků dalším součástem VUT, každé součásti 

nezávisle na jiných do doby, než předloží AS VUT návrh svého hospodaření na rok 2005 a AS 
VUT tento návrh schválí.  

2. V textové části rozpočtu na str. 15, bod 11. bude upravena věta v tom smyslu, aby kvestor mohl 
přesouvat finanční částky pouze mezi útvary rektorátu VUT a ne mezi útvary dalších součástí.  

3. Tabulka na straně 30 se bude nazývat Rozpočet investičních prostředků VUT na rok 2005. 
4. O případném uvolnění blokace hospodářského výsledku (tabulka str. 36 nahoře, předposlední 

sloupec) rozhodne AS VUT až po posouzení vyžádané analýzy o případném dopadu tohoto 
opatření na hospodaření VUT v dalších letech.  

AS VUT zdůrazňuje, že navrhované úpravy se týkají pouze textové části návrhu rozpočtu – verze ze dne 
4. 4. 2005, čísla v tabulkách se nemění.  

Předseda SK AS VUT Ing. Švec sdělil připomínku studentské komory: V souvislosti s financováním 
knihovnického centra v areálu Veveří upozorňuje SK na svůj dlouhodobý požadavek na vznik druhého 
knihovnického centra v areálu PPV. Ing. Kotek přislíbil tomuto návrhu podporu.  
 
Akademický senát VUT  dále hlasoval o následujících návrzích na usnesení. 

 5



Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT souhlasí s návrhem EK AS VUT na blokaci určité části finančních prostředků 
přidělovaných v Rozpočtu VUT v Brně na rok 2005 dalším součástem VUT.  
Hlasování: 
Pro – 20 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 2 
Akademický senát VUT souhlasí s návrhem EK AS VUT na blokaci určité části finančních prostředků 
přidělovaných v Rozpočtu VUT v Brně na rok 2005 dalším součástem VUT.  

Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT souhlasí s blokací finančních prostředků přidělovaných v Rozpočtu VUT v Brně 
na rok 2005 dalším součástem VUT ve výši 20 %.  
Hlasování: 
Pro – 19 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 1 hlas 
UAS 3 
Akademický senát VUT souhlasí s blokací finančních prostředků přidělovaných v Rozpočtu VUT v Brně 
na rok 2005 dalším součástem VUT ve výši 20 %.  
 
Před hlasováním o schválení rozpočtu se uskutečnila krátká diskuse, ve které vystoupila Dr. Krupková 
s připomínkou týkající se výstavby Technická 10 a Ing. Kotek znovu upozornil AS VUT na závažnost 
situace v souvislosti s přerozdělením FRIMu mezi jednotlivé součásti VUT. Poté bylo hlasováno 
o následujícím návrhu na usnesení. 

Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje Rozpočet VUT v Brně na rok 2005 – verze II. ze dne 4. 4. 2005 s výše 
uvedenými připomínkami.  
Hlasování: 
Pro – 17 hlasů 
Proti – 3 hlasy 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 4 
Akademický senát VUT schvaluje Rozpočet VUT v Brně na rok 2005 – verze II. ze dne 4. 4. 2005 s výše 
uvedenými připomínkami.  
 
Rektor Vrbka poděkoval AS VUT za schválení předloženého návrhu rozpočtu.  
 
Studentská komora AS VUT navrhla jako svého zástupce do EK AS VUT Veroniku Zderadičkovou. 
O tomto návrhu AS VUT hlasoval s následujícím výsledkem:  
Hlasování: 
Pro – 18 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 1 hlas 
UAS 5 
Akademický senát VUT schvaluje Veroniku Zderadičkovou za členku ekonomické komise AS VUT.  
 
 
AD 7) LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI 
 Doc. Zbořil přečetl členům AS VUT odpověď ředitele odboru VŠ MŠMT Ing. Beneše na dotazy AS 

VUT k legislativním otázkám spojeným s volbami do AS VUT. Kopie dopisu je Přílohou č. 2 
k tomuto zápisu.  
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 Doc. Zbořil seznámil AS VUT se zástupci fakult, kteří byli do dnešního dne jmenováni akademickými 
senáty fakult do volební komise pro volby do AS VUT a do volební a návrhové komise pro volbu 
kandidáta na jmenování rektorem. 

* Volební komise pro volby do AS VUT 
FAST – doc. Ing. Jiří Vala, CSc.  
FSI – Dr. Ing. Michal Jaroš  
FEKT – Soňa Brudná (studentka) 
FIT – Ing. Tomáš Vojnar, Ph.D. 
FA – Ing. Petr Kostiha 
FCH – Ing. Vítězslav Frank 

* Volební a návrhová komise pro volby kandidáta na jmenování rektorem 
FAST – Ing. Miroslav Bajer, CSc.  
FSI – doc. Ing. Eva Münsterová, CSc. 
FEKT – Ing. Aleš Prokeš 
FIT – doc. Ing. Jiří Kunovský, CSc.  
FA – doc. Ing. arch. Jaroslav Drápal, CSc.  
FCH – doc. Ing. Ivan Mašek, CSc.  

Zástupci Fakulty podnikatelské a Fakulty výtvarných umění zatím nebyli jmenováni. Vzhledem k této 
skutečnosti se AS VUT dohodl, že předsedu volební komise pro volbu do AS VUT jmenuje až na 
svém příštím zasedání.  

 

 Projednání návrhu na změnu vnitřních předpisů FEKT 
Návrh AS FEKT na změnu Statutu FEKT a VJŘ AS FEKT byl rozeslán všem členům AS VUT        
E-mailem dne 23. 3. 2005. Navrhované změny se týkají článků 34 a 35 Statutu FEKT, které 
sjednocují text a číslování Statutu FEKT se Statutem VUT. Návrh změny čl. 8 Přílohy č. 2 VJŘ AS 
FEKT je pouze opravou chybně uvedeného názvu fakulty.  
Před zasedáním AS VUT se uskutečnilo krátké jednání LK AS VUT, o kterém informovala 
předsedkyně LK Doc. Lhotáková. Oba předložené návrhy doporučila LK AS VUT ke schválení, ke 
změnám Statutu FEKT LK doporučovala doplnit některá ustanovení ze Statutu VUT, po diskusi byl 
tento požadavek stažen. Vzhledem k tomu, že k předloženému návrhu změn Statutu FEKT a VJŘ AS 
FEKT nebyly na dnešním zasedání AS VUT vzneseny žádné připomínky, bylo přistoupeno 
ke hlasování.   

* Návrh na změnu Statutu FEKT 
Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje změnu čl. 34 a čl. 35 Statutu FEKT.  
Hlasování: 
Pro – 18 hlasů (jednomyslně schváleno) 
UAS 6 
Akademický senát VUT schvaluje změnu čl. 34 a čl. 35 Statutu FEKT.   

* Návrh na změnu VJŘ AS FEKT 
Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje změnu čl. 8 Přílohy č. 2 k VJŘ AS FEKT.  
Hlasování: 
Pro – 18 hlasů (jednomyslně schváleno) 
UAS 7 
Akademický senát VUT schvaluje změnu čl. 8 Přílohy č. 2 k VJŘ AS FEKT.  

 Členům AS VUT byly rozeslány E-mailem dne 4. 4. 2005 návrhy Akademického senátu FCH na nová 
znění Statutu FCH a Volebního a jednacího řádu AS FCH. Návrhy budou projednány na příštím 
zasedání AS VUT dne 3. 5. 2005.  

 Doc. Zbořil informoval o další verzi novely VŠ zákona, kterou obdržel od rektora Vrbky, kterou 
zaslala k připomínkování Kanceláři ČKR Ing. Michaela Šojdrová, místopředsedkyně výboru pro vědu, 
vzdělání, kulturu, mládež a tělovýchovu Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR.  
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 Dr. Popela krátce informoval AS VUT o diskusi, která proběhla na posledním zasedání AS FSI, 
a která se týkala možné změny volebního systému do AS FSI. Sdělil, že dotaz AS FSI bude vznesen 
písemně.  

 

AD 8) RŮZNÉ 
 Doc. Zbořil informoval AS VUT o E-mailu studentů Univerzity Karlovy, který se týkal současné 

vládní krize. Po krátké diskusi AS VUT nedoporučil zaujímat společné stanovisko. 
 
Doc. Zbořil poděkoval účastníkům dnešního zasedání za účast a ukončil zasedání.  
 
 
 
 

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 3. května  2005 v 9:00 hodin 
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1. 

 
 
 
 
 

               Ing.  Jaroslav Švec, v. r.                                                        Doc. Ing. František Zbořil, CSc., v. r. 
   předseda Studentské komory AS VUT                                                      předseda AS VUT v Brně 
 
 
 
 
Zapsala: Jarmila Cardová 
 
 
 
PŘÍLOHY: 

1. Odpovědi prorektora Jančáře na dotazy členů AS VUT a seznam neimpaktovaných časopisů 
2. Odpověď ředitele odboru VŠ Ing. Beneše na dotazy AS VUT 
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